
 

BR.0002.5.2011  

P R O T O K Ó Ł  NR   VII/11 
Z VII SESJI RADY GMINY STARE BABICE 
która odbyła się w  dniu 26 maja 2011r.  

 
 
Miejsce obrad: Sala Konferencyjna w Urzędzie Gminy Stare 

Babice ul. Rynek 21 

Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz   

Rozpoczęcie obrad:  godz. 15:00 

Zakończenie obrad: godz. 17:55 

Stan radnych:  15 

Obecnych na sesji:  15  

 

W sesji uczestniczyli: 
1. Krzysztof Turek      Wójt Gminy 
2. Marcin Zając     Zastępca Wójta  
3. Wiesława Wojtachnio   Sekretarz Gminy  
4. Irena Sotomska    Skarbnik Gminy   
5. Agata Zawadzka-Kowalska   Radca Prawny 
6. Tomasz Adamczyk    Komendant Straży Gminnej Gminy Stare Babice 
7. nadkom. Hubert Kowalczewski   Komendant Powiatowy Policji  
8. podinsp. Anna Gajowniczek   Naczelnik Sekcji Prewencji Komendy 

Powiatowej Policji  
9. Radni, sołtysi, goście   wg listy obecności  

 
1. Otwarcie sesji. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz otworzył obrady VII sesji Rady Gminy Stare 
Babice, stwierdzając iż w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym rada 
gminy może obradować i podejmować uchwały. 
Powitał gości, sołtysów i radnych.  

 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy złożył życzenia z okazji „Dnia Matki i przypadającego 
w dniu 27 maja „Dnia Samorządu Terytorialnego”.  

 
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że radni otrzymali proponowany porządek 
obrad. Spytał czy są wnioski do zmiany porządku obrad? 

 
Wójt zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia uchwały w  
sprawie współpracy partnerskiej Gminy Stare Babice. Projekt uchwały związany jest ze 
współpracą gminy z polskimi i czeskimi gminami, które mają w nazwie słowo „Babice”  
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Radny K. Szuba zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt „Zapoznanie radnych 

z protokółem Komisji Rewizyjnej z kontroli dotyczącej analizy funkcjonowania funduszy 

sołeckich w Gminie Stare Babice”  

 

Radny D. Sobczak zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
sprzedaży nieruchomości położonej w Kwirynowie w drodze bezprzetargowej. 
 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wnioski w sprawie zmiany porządku 
obrad: 
 
Wniosek Wójta w sprawie rozszerzenia porządku obrad o podjecie uchwały w sprawie 

współpracy partnerskiej Gminy Stare Babice został przyjęty jednogłośnie, w głosowaniu 

jawnym, przy obecności 14 radnych.  

 

Wniosek Radnego K. Szuby w sprawie rozszerzenie porządku obrad o „Zapoznanie radnych 

z protokółem z kontroli dotyczącej analizy funkcjonowania funduszy sołeckich w Gminie 

Stare Babice” został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 

radnych.  

 
Wniosek Radnego D. Sobczaka w sprawie zdjęcia z porządku obrad punktu dotyczącego 

podjęcia uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w Kwirynowie w drodze 

bezprzetargowej nie został przyjęty (1 głos „za”, 8 głosów „przeciwnych”, 4 głosy  

„wstrzymujące się”, głosowało 13 radnych, obecnych podczas głosowania 14 radnych).  

 

Biorąc pod uwagę wyniki głosowania Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w 
punkcie 14 porządku obrad nastąpi „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie współpracy 

partnerskiej gminy Stare Babice” a w punkcie 15  „Zapoznanie radnych z protokołem z 

kontroli dotyczącej analizy funkcjonowania funduszy sołeckich w Gminie Stare Babice”   

 
Porządek obrad przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z VI sesji Rady Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności  Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja o stanie porządku i  bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy, 

a) podjęcie uchwały. 
7. Sprawozdanie z działalności straży gminnej, 

a) podjęcie uchwały. 
8. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2010, 

a) podjęcie uchwały. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia  gruntów od  Agencji 

Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej  

w Kwirynowie   w  drodze  bezprzetargowej. 
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli o zmianie osoby 
reprezentującej Gminę Stare Babice w Lokalnej Grupie Działania „Między Wisłą  
a Kampinosem” w ramach programu LEADER. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Stare Babice na lata 2011-2020. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 
2011r. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie współpracy partnerskiej Gminy Stare Babice 
15. Zapoznanie radnych z protokółem Komisji Rewizyjnej  
16. Zapytania radnych. 
17. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
18. Wolne wnioski i informacje. 
19. Zakończenie obrad. 
 

3. Przyjęcie protokółów z VI sesji Rady Gminy. 
 
Radni w głosowaniu jawnym przyjęli protokół z VI sesji rady gminy, 12 głosami „za” przy 1 

głosie „wstrzymującym się”,  przy obecności 14 radnych (1 radny nie brał udziału w 

głosowaniu).  

 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że po VI sesji: 

− otrzymał pismo od właścicielki nieruchomości położonej w Bliznem Jasińskiego 
(właścicielka mieszka w Warszawie) dotyczące wyjaśnienia dlaczego Rada Gminy 
zastosowała taką samą stawkę podatku od komórek jak i od garaży, nie wzięła pod 
uwagę art. 5 ust.3 ustawy z dnia 12 stycznia 1991r o podatkach i opłatach lokalnych tzn. 
nie zróżnicowała wysokości podatków uwzględniając lokalizację, sposób wykorzystania, 
rodzaj zabudowy, stan techniczny oraz wiek budynków. Udzielił odpowiedzi 
zainteresowanej, że Rada Gminy nie zastosowała stawki maksymalnej tylko podwyższyła 
obowiązującą stawkę w roku 2010 o inflację tj. 2,6%, poza tym projekt uchwały także nie 
uwzględniał różnicowania stawek, 

− otrzymał do wiadomości Rady Gminy pismo z Departamentu Ochrony Zabytków, 
informujące, że Minister Kultury i Dziedzictwa Narodowego w ramach budżetu na 2011r 
udzielił Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. św. Rocha w Lipkowie dotacji w wysokości 
150.000,00 zł przeznaczonej na pokrycie kosztów zadania pn. Lipków, kościół parafialny 
p.w. św. Rocha (XVIII w.) wykonanie wzmocnienia, naprawy ubytków oraz izolacji 
poziomej i pionowej murów fundamentowych. Beneficjent oświadczył, że całkowity koszt 
realizacji tego zadania wyniesie 166.446,69 zł. 

− uczestniczył w posiedzeniach Komisji Rady Gminy, 

− podjął działania do zwołania VII sesji  Rady Gminy, 

− zwołał 3 wspólne posiedzenie komisji, 

− w każdą środę pełnił dyżur w Urzędzie Gminy. 
 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
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Wójt przedstawił informację o pracy w okresie między sesjami. Poinformował, że: 

� podpisał akt notarialny o nieskorzystaniu z prawa pierwokupu nieruchomości w 
Klaudynie, 

� brał udział w powiatowych ćwiczeniach obronnych i zagrożeń kryzysowych, 

� odbył naradę ze specjalistą z dziedziny budowy urządzeń wodnych ws. możliwości 
pobudowania zbiornika retencyjnego dla poprawienia stanu wód gruntowych, 

� brał udział w spotkaniu z przedstawicielami gminy Ożarów w sprawie modernizacji 
rowu O-16 odprowadzającego wody z naszych dwóch gminy do rowu Ożarowskiego, 

� przeprowadził spotkanie z grupą mieszkańców Kwirynowa, które było poświęcone 
problemom zalewania nieruchomości, 

� przeprowadził naradę z przedstawicielem PGE ws. możliwości obniżenia taryf na 
energię elektryczną, 

� brał udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej GPK Eko-Babice sp. z o.o., 

� uczestniczył w posiedzeniu Zarządu Międzygminnego Związku Kampinos, 

� uczestniczył w spotkaniu z wicewojewodą mazowieckim, m.in. w kwestiach 
związanych z modernizacją drogi wojewódzkiej nr 898 – ul. Gen. Wł. Sikorskiego 

Następnie Wójt  poinformował o wydanych zarządzeniach:  

Zarządzenie Nr 42/2011 w sprawie ogłoszenia rokowań na sprzedaż nieruchomości 
gminnych.  

Zarządzenie Nr 43/2011 w sprawie zmiany zarządzenia Nr 27/11 dotyczącego wykonania 
uchwały budżetowej Gminy Stare Babice na 2011 r. w związku z 
uchwałą Nr VI/38/11 Rady Gminy Stare Babice z 28 kwietnia 2011 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Stare Babice na 2011r.  

Zarządzenie Nr 44/2011 w sprawie przekazania sprawozdania finansowego Gminy Stare 
Babice za rok 2010 

Zarządzenie Nr 45/2011 w sprawie zmian w budżecie Gminy Stare Babice na 2011 rok. 
Zarządzenie Nr 46/2011 w sprawie ogłoszenia konkursu na stanowisko dyrektora 

przedszkola w Starych Babicach  
 
W dalszej części Wójt przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na II sesji. 
Poinformował, że Rada Gminy na IV sesji podjęła 12 uchwał, uchwały realizowane są 
następująco: 
- uchwała w sprawie obciążenia nieruchomości gminnej stanowiącej działki o nr ew. 844/3, 
844/6 i 513/1 położonej we wsi Klaudyn, gmina Stare Babice   

- dnia 18 maja br. do notariusza złożony został komplet dokumentów, wstępny 
termin podpisania aktu notarialnego ustalono na dzień 1 czerwca 2011r. 

- uchwała w sprawie najmu w drodze przetargu nieruchomości oznaczonej nr ew. 60/2 
stanowiącej własność gminy położonej we wsi Babice Nowe 

- sporządzono wykaz nieruchomości przeznaczonej do najmu, który ukaże się 27 
maja br. w Gazecie Babickiej, Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy 
ogłoszeń urzędu, wykaz będzie udostępniony przez 21 dni,    

- uchwała w sprawie przedłużenia obowiązywania dotychczasowych taryf za dostarczanie 
wody i odprowadzanie ścieków w gminie Stare Babice na okres do 31 maja 2012 roku 
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- uchwała przekazana do Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego „Eko-Babice” 
Sp. z o.o., będzie realizowana od 1 czerwca 2011r. do 31 maja 2012r.,  

- uchwała w sprawie dopłat do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków 

- uchwała będzie realizowana od 1 czerwca 2011r., gmina będzie przekazywać co 
miesiąc dopłaty Gminnemu Przedsiębiorstwu Komunalnemu Eko-Babice Sp. z o.o., 

- uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 2011r.  
- uchwała w trakcie realizacji, przekazana do publikacji w dzienniku urzędowym. 

 
Radny A. Kotwicki poprosił o przybliżenie następujących tematów: 
- budowy zbiornika retencyjnego, gdzie zbiornik ma być usytuowany, 
- naprawy rowu i współpracy z gminą Ożarów  
- jak zakończyły się negocjacje w sprawie obniżek stawek za prąd.  
 
Radny D. Sobczak spytał czy są nowe informacje dotyczące przebudowy ul. Sikorskiego.  
 
Wójt ustosunkował się następująco do poruszonych spraw:  
- budowa zbiornika planowana jest na terenie gminy Ożarów, w miejscowości Kręczki, przy 
granicy z naszą Gminą, teren ma powierzchnię 7,5ha i należy do Agencji Nieruchomości 
Rolnych.    
- odnośnie naprawy rowu O-16 poinformował, że rów ten ma swój początek w Zielonkach, 
następnie biegnie równolegle do ul. Warszawskiej, po jej południowej stronie i przechodzi 
przez Topolin na teren gminy Ożarów, jest bardzo istotny dla tej części gminy, spotkanie 
dotyczyło modernizacji rowu w związku z uznaniem jego jako odbiornik wód pościekowych z 
oczyszczalni, 
- w zakresie negocjacji taryf za prąd poinformował, że przedyskutowano możliwości 
obniżenia taryf, są możliwości w kilku punktach, po otrzymaniu z Zakładu oferty zostanie 
podjęta decyzja o zmianie dostawcy energii, 
- został złożony wniosek do Urzędu Wojewódzkiego o wydanie pozwolenia na budowę, urząd 
wystąpił o uzupełnienie, po dokonaniu uzupełnień pozwolenie ma być wydane w trybie 
szybkim, aby inwestycja mogła ruszyć.   
 

6. Informacja o stanie porządku i  bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy, 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zgodnie z ustawą o policji Komendant Policji 
składa Radzie Gminy informację o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego. Radni 
otrzymali informację Komendanta Powiatowego Policji. Na posiedzeniu Komisji Ochrony 
Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa odbyła się szczegółowa dyskusja dotycząca 
porządku i bezpieczeństwa. Na niektóre pytania nie padły odpowiedzi, pytania miały zostać 
przekazane Komendantowi Policji. 

Komendant Powiatowy Policji poinformował, że: 
- gmina Stare Babice jest jedyną gminą w Polsce o charakterze wiejskim, gdzie znajduje się 
Komenda Powiatowa Policji, 
- nad bezpośrednim bezpieczeństwem na terenie gminy czuwa 9 policjantów Zespołu 
Patrolowo – Interwencyjnego, 3 policjantów Zespołu Dzielnicowych, stan ten nie zmienił się 
od 2005r., przy czym od 2008r. wzrosła liczba mieszkańców gminy z 15.000 do 15.707 osób 
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zameldowanych, choć z rocznika statystycznego wynika, że w gminie mieszka ponad 16tys 
osób.  
- gmina jest  terenem stosunkowo bezpiecznym – są przypadki dewastacji przystanków 
autobusowych, malowania po murach – często w tym sprawach udaje się zatrzymać 
sprawców, 
- odnośnie bezpieczeństwa w ruchu drogowym poinformował, że w ubiegłym roku było 
mniej wypadków drogowych na terenie powiatu, w gminie doszło do 23, w których 30 osób 
zostało rannych i 1 poniosła śmierć,   
- w celu poprawy bezpieczeństwa w ruchu drogowym udało się zrealizować wiele wspólnych 
inicjatyw, m. in. maszty do fotoradarów, budowa rond,  
- policja uzyskała wsparcie z samorządu w wysokości ponad 111tys. zł, z czego większość 
została przeznaczona na służby ponadnormatywne, co pozwoliło na wystawienie 
dodatkowych patroli,   
- zostało zawarte porozumienie między gminą a policją, w którym upoważniono Komendanta 
Straży Gminnej do koordynowania dyslokacji służb. 
Następnie udzielił odpowiedzi na pytania, które padły na posiedzeniu Komisji: 
-  odnośnie zwiększenia stanu etatowego dzielnicowych poinformował, że jest to możliwe na 
podstawie porozumienia z właściwym Komendantem Wojewódzkim Policji ponosząc koszty 
dodatkowych etatów, ale takie działanie wymaga głębszej analizy i przygotowania, ponieważ 
nie ma w chwili obecnej obsadzonych wszystkich etatów w Komendzie, dlatego jeżeli jest 
potrzebny dodatkowy patrol w jakimś miejscu to należy poprzez Komendanta Straży zgłosić 
to miejsce,   
- odnośnie zagrożenia w autobusach stwierdził, że prowadzone są systematyczne akcje  
z ZTM (pracownikami Wydziału Kontroli), większość autobusów wyposażona jest w system 
monitoringu.  
Dodał również, że w ostatnich dniach w ramach programu „Bezpieczny Powiat” zostało 
przeprowadzonych kilka nowych przedsięwzięć, we wskazane rejony (sklepu nocnego w 
Bliznem, terenu po jednostce w Klaudynie oraz na przystanki autobusowe i do autobusów) 
zostanie skierowana większa liczba policjantów po cywilnemu. Ponadto zamontowane 
ostatnio kamery w miejscach szczególnie zagrożonych, co zaczyna przynosić efekty. 
 
Radny D. Sobczak spytał z jakich systemów monitoringu poza monitoringiem w autobusach 
policja korzysta.  
 
Radna A. Kaczurba poinformowała, że w ostatnim czasie kilka osób, które mieszkają w 
okolicach gimnazjum, na prywatnym monitoringu posesji zauważyli podejrzane osoby w 
wieku gimnazjalnym, które palą trawę albo robią niedozwolone rzeczy. Spytała czy jest 
szansa aby to miejsce monitować.  
Spytała co można zrobić z Tir-ami, które poruszają się po drogach dla nich nie 
przeznaczonych.  
 
Radny S. Sumka poinformował, że w latach 90-tych było 5 dzielnicowych i rozważano 
zwiększenie tej liczby. Gmina podpisała porozumienie, dzięki któremu Komenda Powiatowa 
powstała ze środków samorządowych, w tym porozumieniu również była mowa o 
zwiększenie liczby policjantów obsługujących teren gminy Stare Babice. Spytał dlaczego 
dwóch dzielnicowych zostało przesuniętych do innych zadań.  
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Spytał czy policja mogłaby wystawić patrole na ul. Trakt Królewski od Zalesia do Wojcieszyna. 
Ulica ta stała się obwodnicą dla zatłoczonej rano ul. Warszawskiej i zamkniętej drogi  
w Strzykułach.  
 
Radny K. Szuba poprosił o kontrole na ul. Kosmowskiej w Borzęcinie Dużym, po której - 
łamiąc zakaz ruchu - poruszają się Tiry. Składał w tej sprawie pismo do Komendy.  
 
Radna B. Pruszkowska-Kubel spytał czy była zorganizowana akcja na ul. Prokofiewa. 
Pojawiło się w tej dużo skarg od mieszkańców.  
 
Komendant Powiatowy Policji ustosunkował się do poruszonych spraw następująco: 
- policja korzysta z monitoringu zamontowanego przez ZTM w autobusach oraz kamer 
gminnych zamontowanych w kilku miejscach, administratorem kamer są inne podmioty ale 
policja korzysta z zapisów, w miejscach zamontowania kamer przestępczości nie ma w ogóle,  
- policja nie ma dostępu do monitoringu domowego, jeżeli ktoś ma nagranie może zgłosić się 
do specjalnej komórki  w Komendzie, która się tym zajmie.  
- problem Tirów nie dotyczy tylko gminy Stare Babice, ponieważ ruch kołowy na terenie 
powiatu wzrósł dwukrotnie, poza tym marszałek zamknął połączenie (dla Tirów) między 
Lesznem a Nowym Dworem Mazowieckim, kierowcy Tirów aby uniknąć kar robią objazdy 
przez terenie gminy, wnioski w sprawie porannych patroli powinny być składane przez 
Komendanta Straży Gminnej,    
- budowa Komendy Powiatowej Policji została sfinansowana przez samorządy w kwocie 
1,5mln zł, przy ogólnej wartości inwestycji ok.6,5mln zł, w porozumieniu nie było mowy o 
zwiększeniu liczby etatów w skali gminy tylko powiatu, poza tym nie pamięta okresu kiedy 
było 5 dzielnicowych, na pewnie nie od 2006r.  
 
Radna B. Pruszkowska przypomniała swoje pytanie o ul. Prokofiewa oraz zwróciła uwagę, że 
najważniejszymi dniami są soboty, niedziele i czas po godz. 22, kiedy Straż Gminna nie 
pracuje.  
 
Naczelnik Sekcji Prewencji A. Gajowniczek odpowiedziała, że sygnały w sprawie terenu w 
Klaudynie pojawiły się w lutym/marcu i były tam zadaniowane służby, po wdrożeniu aneksu 
do programu „Bezpieczny powiat” policja poświęci więcej czasu na obserwację i pracę w tym 
miejscu, w celu zlikwidowania zjawiska, również w czasie o którym mówiła radna.   
 
Radny D. Sobczak spytał w których miejscach powinien powstać monitoring.  
 
Komendant Powiatowy Policji stwierdził, że zagrożenia z miejsc objętych monitoringiem 
przemieszczają się w inne miejsca, życie pokazuje gdzie powinno się montować kamery.  
 

a) podjęcie uchwały 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr VII/39/11 - w sprawie przyjęcia informacji o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego  

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
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7. Sprawozdanie z działalności straży gminnej, 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zgodnie z dyspozycją § 14 ust. 1 uchwały  
z dnia 30 kwietnia 2008r. w sprawie nadania regulaminu Straży Gminnej Gminy Stare Babice 
– Komendant przedstawia Radzie Gminy pisemne sprawozdanie roczne z działalności straży 
w terminie do 30 maja. Radni otrzymali sprawozdanie Komendanta. Na posiedzeniu Komisji 
Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa odbyła się szczegółowa dyskusja.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zaapelował do Komendanta Straży o patrol w okolicach 
gimnazjum, w różnych godzinach.   
 
Radna K. Gąsowska spytało czy poprawiła się sytuacja zaśmiecania lasów.  
 
Komendant Straży Gminnej odpowiedział, że problem zaśmiecania lasów istnieje, ale na 
terenie gminy nie jest to duży problem, zdarzają się przypadki podrzucania śmieci i odpadów 
komunalnych, w ubiegłym roku udało się ustalić sprawców 5-6 podrzuceń i ukarać każdego 
mandatem 500zł.  
 
Radny S. Lesisz spytał jak wygląda sprawa sprawdzania szamb, czy są wybetonowane.  
 
Komendant Straży Gminnej stwierdził, że 20-30 lat temu szamba budowane były inaczej niż 
teraz. Straż Gminna nie ma możliwości technicznych aby robić pomiary szczelności 
zbiorników, jest to czasochłonne i wymaga znacznych środków budżetowych.  
  
Radna A. Kaczurba zwróciła uwagę na zapis na stronie 8 sprawozdania, w tabeli w punkcie 3 
jest mowa o 155 strażnikach, a gmina tylu nie ma.  
 
Wójt odnośnie szczelności szamb stwierdził, że gmina nie sprawdza szczelności szamb, gdyż   
w praktyce jest to niewykonalne. Aby zrobić to w skuteczny sposób to należy szambo 
wyłączyć na czas badania a właścicielowi trzeba zapewnić alternatywny sposób pozbywania 
się ścieków czyli tymczasowe szambo. Następnie zbiornik dokładnie opróżnić, napełnić wodą 
i przez okres kilku dób sprawdzać czy wody nie ubywa. Musi to wykonać firma, która ma 
stosowne uprawnienia. Gmina w tym zakresie sprawdza rachunki i zawarte umowy na 
wywóz szamba.    
 
Komendant Straży Gminnej odnośnie błędu w tabeli poinformował, że nie jest to błąd, jest 
to suma działań, w których uczestniczyli Strażnicy Gminni.  
 

a) podjęcie uchwały 
 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr VII/40/11 - w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 

straży gminnej   

- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy obecności 15 radnych (1 

radny nie brał udziału w głosowaniu). 
 
8. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2010, 
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sprawozdanie z działalności Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Starych Babicach za rok 2010 zostało szczegółowo omówione 
na posiedzeniu Komisji Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej. 

 
a) podjęcie uchwały 

 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr VII/41/11 - w sprawie przyjęcia sprawozdania Kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Starych 

Babicach z działalności Ośrodka za 2010r.   

- podjęta została jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych (1 radny 

nieobecny podczas głosowania). 
 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia  gruntów od  
Agencji Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada nieodpłatne nabycie 
działek w Borzęcinie i Zielonkach Parceli od Agencji Nieruchomości Rolnych. Pierwszej z 
przeznaczeniem pod budowę kanalizacji a drugiej pod drogę wewnętrzną.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr VII/42/11 - w sprawie nieodpłatnego nabycia gruntów od Agencji 

Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa   

- podjęta została jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych (2 

radnych nieobecnych podczas głosowania).  
 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej  
w Kwirynowie   w  drodze  bezprzetargowej. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada wyrażenie zgody na 
sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości w Kwirynowie celem przyłączenia do 
działki sąsiedniej.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr VII/43/11 - w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej  

w Kwirynowie w drodze bezprzetargowej   

- podjęta została w głosowaniu jawnym, 6 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym” i 5 

głosach „wstrzymujących się”, przy obecności 13 radnych  (1 radny nieobecny podczas 

głosowania).  
 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli o zmianie osoby 
reprezentującej Gminę Stare Babice w Lokalnej Grupie Działania „Między Wisłą  
a Kampinosem” w ramach programu LEADER. 
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada powołanie Pana 
Marcina Zająca na reprezentanta Gminy w Lokalnej Grupie Działania „Między Wisłą a 
Kampinosem”.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr VII/44/11 - w sprawie wyrażenia woli o zmianie osoby 

reprezentującej Gminę Stare Babice w Lokalnej Grupie 

Działania „Między Wisłą a Kampinosem” w ramach 

programu LEADER   

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Stare Babice na lata 2011-2020. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w związku z wprowadzonymi zmianami w 
uchwale budżetowej w dniu 28 kwietnia br. dokonano zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej w zakresie dochodów i wydatków. 
 
Przewodniczący Rady Gminy wniósł o nieodczytywanie załączników i uzasadnienia do projektu 
uchwały i poddał swój wniosek pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.   
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr VII/45/11 - w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Stare Babice na lata 2011-2020   

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych.  
 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 
2011r. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada:  

� zwiększenie dochodów o kwotę 130.300,00zł, dochody po zmianach wynoszą 
58.736.428,00 zł,  

� zwiększenia wydatków o kwotę 130.300,00zł, wydatki w łącznej kwocie po zmianach 
wynoszą  59.423.106,00 zł.  

Na wspólnym posiedzeniu Komisji radni otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały, 
autopoprawka została omówiona.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie autopoprawkę Wójta do projektu 
uchwały. 
 
Autopoprawka została przyjęta jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 

radnych.   
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy wniósł o nieodczytywanie § 1, załączników  
i uzasadnienia do projektu uchwały i poddał swój wniosek pod głosowanie.  
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Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 13 głosami „za”, przy obecności 14 radnych 

(1 radny nie brał udziału w głosowaniu).  

 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr VII/46/11 - w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 

2011r.   

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych.  
 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie współpracy partnerskiej Gminy Stare 
Babice 

 
Wójt poinformował, że projekt uchwały jest niezbędny do sformalizowania współpracy 
między gminami, w których nazwie występuje słowo „Babice”. Współpraca ta została już 
nawiązana a w tym roku zjazd gmin „Babickich” odbędzie się na terenie naszej gminy.  
Pierwsi goście przyjadą 16 czerwca wieczorem i będą przez dwa kolejne dni. Inicjatywa 
współpracy pojawiła się w Czechach, gdzie jest 13 takich gmin, w Polsce są dwie (nasza 
gmina i gmina Babice w powiecie chrzanowskim).    
 
Radny S. Lesisz spytał czy partnerstwo pociągnie za sobą koszty? Jeżeli są to spore sumy to 
czy gminę na to stać, czy nie lepiej załatać dziury w jezdniach. 
 
Wójt odpowiedział, że jedno nie wyklucza drugiego, łatanie dziur jest w innym dziale niż 
promocja gminy. To, że odbędzie się zjazd nie oznacza, że jakaś dziura nie zostanie załatana.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr VII/47/11 - w sprawie współpracy partnerskiej Gminy stare 

Babice  

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 

15. Zapoznanie radnych z protokółem Komisji Rewizyjnej  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zapoznał radnych z protokółem Komisji Rewizyjnej z 
kontroli dotyczącej analizy funkcjonowania funduszy sołeckich w Gminie Stare Babice 
(protokół stanowi załącznik do protokółu z sesji).  
 

16. Zapytania radnych. 
 
Radny S. Lesisz spytał czy Wójt przyjdzie na spotkanie z mieszańcami jego sołectwa, jak 
zostanie zorganizowane.  
 
Przewodniczący Rady Gminy spytał czy kiedykolwiek zdarzyło się aby Wójt nie uczestniczył w 
zebraniu, które radny organizował.  
 
Radny S. Lesisz odpowiedział negatywnie.   
 
Radna A. Kaczurba  spytała na jakim etapie są rozmowy z gminą Leszno w sprawie linii 729.  
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Poinformowała, że 29 maja na placu zabaw w Lipkowie odbędzie się Dzień Dziecka 
finansowany z funduszy sołeckich. 4 czerwca w Szkole Podstawowej w Starych Babicach 
odbędzie się Piknik Rodzinny, organizowany przez Radę Rodziców, zebrane na pikniku 
fundusze zostaną przeznaczone na uzupełnienie przyszkolnego placu zabaw.  
  
Radny K. Szuba spytał czy na terenie po mleczarni w Borzęcinie Dużym można urządzić 
targowisko na wzór tego, które jest w Lesznie i Błoniu, kiedy gmina stanie się właścicielem 
tego terenu.  
 

17. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
 
Wójt ustosunkował się do pytań radnych następująco: 
- oświadczył, że nigdy nie zdarzyło mu się nie przyjść na zebranie wiejskie, które było 
wcześniej uzgodnione i na które został zaproszony, 
- odnośnie linii 729 poinformował, że kilkukrotnie umawiane spotkania z Zastępcą Wójta 
Gminy Leszno nie przyniosły skutku, dlatego po 1 czerwca, kiedy Wójt Cieślak wróci ze 
zwolnienia lekarskiego ma nadzieję, że sprawa nabierze odpowiedniego tempa,  
- odnośnie terenu po byłej mleczarni stwierdził, że sprawa jest trudna, trwa kilka lat i nie 
wiadomo kiedy się zakończy, teren będzie można uregulować dopiero po uregulowaniu 
stanu prawego, stwierdził, że na terenie można usytuować kiosk lub inny sklep, gdyż handel 
bazarowy jest regulowany szczegółowymi przepisami i prawdopodobnie nie będzie to 
możliwe .  
 
18. Wolne wnioski i informacje. 
 
Pan J. Jaworski stwierdził, że Wójt na spotkaniu przedwyborczym poinformował, że wraz  
z siecią kanalizacyjną będzie budowana sieć światłowodowa, a na ostatnim zebraniu 
przedstawiciel Spółki Eko-Babice nie potwierdził realizacji sieci światłowodowej. W związku z 
tym spytał czy jest planowana budowa sieci światłowodowej czy nie zostanie nigdy 
wykonana.  
 
Pan Polkowski mieszkaniec ul. Okrężnej powiedział, że kanalizacja w ul. Okrężnej planowana 
była od 2007r., na sąsiednich ulicach kanalizacja została wykonana za darmo, a ul. Okrężna 
omijana. Obecnie pojawiły się informacje, że z kanalizacją będą się wiązały dodatkowe 
koszty. Chciałby aby mieszkańcom przekazać na piśmie jakie ich czekają koszty czy takie  
o jakich pisał Goniec Babicki.   
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, że nie zawsze warto wierzyć w to co pisze 
prasa. Dodał, że został złożony projekt uchwały w sprawie opłat adiacenckich, zajmowała się 
tym Rada Gminy, ale radni zdecydowali o skierowaniu uchwały do Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu. W związku z tym na dzień dzisiejszy mieszkańcy nie będą obciążani 
dodatkowymi   kosztami. Zastrzegł, że ze strony urzędników i radnych nie ma woli aby  
nakładać na mieszkańców dodatkowe opłaty związane z budową kanalizacji.  
 
Wójt odnośnie budowy kanalizacji w ul. Okrężnej stwierdził, że kanalizacja w gminie 
budowana jest od 15 lat i nie ma zamiaru kogokolwiek pominąć, cztery lata starań o 
uzyskanie dofinansowania z Unii zakończyło się sukcesem, projekt jest wart ok. 250mln zł, 



Protokół Nr VII/11 
 

 

 

Strona  13 z 14 
 

 
 

choć fizycznie pieniędzy jeszcze nie ma, projekt jest realizowany i zaawansowany, procedury 
są skomplikowane i trwają długo, przyznanie środków uzależnione było od wielu instytucji,  
ponadto niektórzy właściciele posesji nie wyrażali zgody na przeprowadzenie kanalizacji po 
ich nieruchomościach, jeżeli w dalszym ciągu nie będzie zgód na odcinku w Zielonkach to nie 
będzie można zacząć z wykonawstwem. Będą realizowane odcinki inne a ten omijany. 
Umowa na roboty kanalizacyjne w ul. Okrężnej została podpisana i proces ruszył, na ul. 
Wieruchowskiej proces wykonawczy został przerwany, w firmie jest syndyk, trzeba zrobić 
inwentaryzację prac i zlecić dokończenie nowemu wykonawcy, nie jest to zaniedbanie czy 
zaniechanie tylko wystąpił czynnik obiektywny, który w przyczynił się do przesunięcia 
terminów.  
 
Sołtys T. Kuzmowicz stwierdził, że brak zgód w Zielonkach to nie jest wina mieszkańców 
tylko pracowników spółki Eko-Babice, oni są za to odpowiedzialni gdyż wiedzą czyich zgód 
nie ma.  
Poinformował, że myślał że odpowiedź Wójta w sprawie autobusu 712 będzie inna.  
 
Wójt nie zgodził się z sołtysem Kuzmowiczem, stwierdził że nie ma żadnych zaniedbań, 
ponieważ jest to proces, nie odbywa się pojedyncze pójście do domu a wielokrotne pukanie 
do domów,  nie można stwierdzić, że ktoś został pominięty. Odbywa się to w kilku etapach, 
w pierwszej kolejności idzie projektant, który zazwyczaj uzyskuje 70% zgód, następnie szli 
pracownicy Jednostki Realizującej Projekt ze spółki Eko-Babice, zapewniając że nie będzie 
utrudnień przy budowie kanalizacji, że wszelkie szkody w istniejący stan budowlany lub 
roślinność wykonawca ma obowiązek przywrócić do stanu pierwotnego. Jeżeli pracownikom 
nie uda się uzyskać zgód to on chodzi osobiście i udało się większość przekonać. Zostało w 
gminie kilkadziesiąt przypadków braku zgód – jeżeli w dalszym ciągu nie będzie to będzie 
trzeba ponieść koszt wykonania dodatkowych obejść.     
Odnośnie sieci światłowodowej poinformował, że nie było to oddzielnym zadaniem, gdyż nie 
ma na to pieniędzy, jest jednak możliwa budowa jej wzdłuż niektórych odcinków nowo 
budowanej sieci kanalizacyjnej – tam gdzie są zlokalizowane przepompownie. Przy realizacji 
projektów unijnych nie można budować sieci światłowodowej, która nie będzie służyć 
projektowi. Sieć światłowodową wykonuje się dopiero po zasypaniu wykopu 
kanalizacyjnego, kopie się ponownie płytszy i węższy wykop. Media kładzione są na innych 
głębokościach.    
 
Pan J. Jaworski stwierdził, że nie rozumie odpowiedzi Wójta, gdyż budowane są jakieś 
odcinki światłowodu przy okazji budowy kanalizacji, które nie wiadomo czemu będą służyć, 
nie rozumie tłumaczenia, że się nie da tego wykonać. Spytał czy zostało stworzone 
opracowanie gdzie wyliczono koszty, jeżeli się buduje kanalizację i kopie się dziury w ziemi to 
nie wierzy że nie da się tego wykonać. Uważa, że nie zostało to zaprojektowane. Według 
niego można z sieci światłowodowej mieć zysk w postaci dzierżawy komercyjnemu dostawcy 
usług tej sieci. Może się okazać, że nigdy nie będzie tej sieci, bo komercyjnemu dostawcy 
będzie się opłacało dostarczyć sygnał tylko do osiedla na Hubala a na inne tereny nie, bo mu 
się nie zwrócą koszty. Uważa, że w gminie nigdy światłowód nie powstanie.  
 
Wójt powtórzył, że nie powiedział, że nie da się tego wykonać tylko że nie można tego 
wykonać w ramach projektu wodno-kanalizacyjnego za unijne środki, w ramach projektu 
można ułożyć światłowód tylko na pewnych odcinkach – po trasie gdzie są przepompownie, 
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gdyż posłuży do sterowania przepompowniami. Światłowód ma bardzo duże możliwości 
przesyłowe i może obsłużyć wielu użytkowników. Jak będzie położony światłowód do 
sterowania przepompowni to można go wykorzystać do innych celów. Z opracowanej 
koncepcji dotyczącej budowy światłowodu w całej gminie wynika, że szacunkowe koszty jej 
budowy wynoszą 10mln zł. W okresie budżetowania unii na lata 2007-2013 jest mało 
środków, na ten cel nie uda się ich dostać, może w kadencji 2014-2020 można też wykonać w 
całości ze środków własnych. Zwrócił uwagę, że nie jest to zadanie gminy a podstawowym 
problemem w gminie jeszcze przez kilka lat będzie budowa kanalizacji, następnie dróg i na to 
jest położony największy nacisk.  
 
Zastępca Wójta M. Zając dodał, że inwestycji wykonanych za środki unijne nie można 
przekazać komercyjnemu podmiotowi w użytkowanie.  
 
Sołtys T. Kuzmowicz uważa, że najlepiej gdyby w Zielonkach kanalizacja nie była budowana 
przez ogródki tylko w miejscu gdzie jest chodnik wzdłuż ul. Warszawskiej.  
 
Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że Wojewoda nie wyraził zgody aby w pasie 
drogowym powstały media.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że  
1) następna sesja odbędzie się 30 czerwca o godz. 15:00.  
2) 2 czerwca 2011r. o godz. 16:00 odbędzie się wspólne posiedzenie Komisji, tematem 

posiedzenia będzie omówienie sprawozdania finansowego z wykonania z wykonania 
budżetu gminy za 2010r.  

 
 
19. Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił zamknięcie VII 
sesji Rady Gminy Stare Babice. 
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